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LITURGIKUS „A” év 
(Kis misekönyvben a szentmise rendje: 11-23. 
oldal, könyörgések és olvasmányok 
szövege/továbbiakban: szöveg ….. oldal.) 
 

Április 
2. Nagyböjt 5. vasárnapja 
(szöveg 120-124. old., pref.: 123. old.) 
9. VIRÁGVASÁRNAP 
(szöveg 125-137. old., pref.: 136. old.) 
16.HÚSVÉTVASÁRNAP 
(szöveg 141-146. old., pref.: 31. old.) 
17. HÚSVÉTHÉTFŐ 
23. ISTENI IRGALMASSÁG VASÁRNAPJA 
(szöveg 147-150. old., pref.: 31. old.) 
30. Húsvét 3. vasárnapja 
 (szöveg 151-155. old., pref.: 31. old.) 

 

HALLÁSSÉRÜLTEK SZENTMISÉI 

Budapesten: 

 Piarista Gimnázium 
Kápolnája, V. kerület, 
Budapest, Piarista utca 1. 
 április 2., 9., 23. és 30. 

vasárnap délután 3 órakor 
 
Vidéken: 
Hely Mikor? Hány 

órakor? 

Miskolc   ápr.9., máj. 14. 15.00 

Pécs   ápr.2., máj.7. 14.00 

Szombathely ??? 15.00 

Vác  16.30 

Veszprém  ápr. 16., máj. 21 15.00 

 
 

TUDNIVALÓK 
Katolikus Hallássérült Pasztoráció 

 
1052. Budapest, Piarista köz 1. 
Tel/fax.: 06 1 266 0529 
 

Ügyfélfogadási időpont: 
Hétfőn 10-16-ig 
kedden 16-17-ig. 
Más időpontban előzetes egyeztetés 
alapján, a 06 30 523 83 82-es 
mobilszámon (Faludi Piroska). 

 
 

 

 

 

 

Jézus, feltámadásod világosság a 
népeknek, fény az embereknek! 
Hadd legyen életem is fény a 
sötétségben: szeressek ott, ahol 
gyűlölnek, megbocsássak, ahol 
sértegetnek, összekössek, ahol 
szakadás van, reményt ébresszek, 
ahol elkeserednek, vigasz legyek, 
ahol szenvednek, örömet vigyek, 
ahol szomorúak. Uram, add, hogy 
fény legyek a sötétségben! Ámen. 

Alexandriai Szent Cirill imája 
 

 

A Hallássérült Pasztoráció munkatársai 
nevében kívánunk  

minden kedves hallássérült testvérünknek 
ÁLDOTT, BOLDOG HÚSVÉTI ÜNNEPEKET! 

 

 

INFORMÁCIÓK 
 

HÚSVÉTVASÁRNAP 
 

Húsvétvasárnap, április 16-án nem lesz szentmise a 
hallássérült testvéreink részére. 

 
Kérem mindenkit, hogy a lakóhelyéhez közeli templomba 

menjen megünnepelni Jézus Krisztus feltámadását. 
 

 

NAGYPÉNTEK 
 

Szigorú böjt lesz megint a Nagypénteken, a 
kormányrendelet szerint munkaszüneti nap lesz. Érdemes 
nagyon figyelni Jézusra, aki Nagypénteken délután 3 
órakor miértünk, bűnösökért halt meg a kereszten. 
 
Az egyházi előírások szerint hamvazószerdán és 
nagypénteken a 18 és 60 év közöttiek csak háromszor 
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ehetnek, és egyszer lakhatnak jól, illetve húst nem vehetnek magukhoz. Az ital, hacsak nem 
étel jellegű (pl. tej, leves) nem szegi meg a böjtöt. A fő étkezés áthelyezhető a megszokottól 
eltérő időpontra is. Fel vannak mentve a betegek, a terhes és szoptató anyák, akik egy 
étkezés alkalmával csak keveset fogyaszthatnak, a koldusok, a megerőltető munkát végzők, 
az utazók, és azok a szellemi dolgozók, akiket a böjt akadályozna kötelességük 
teljesítésében. 
 

 

EVANGÉLIUM 
Szent János könyvéből 
(Jn 11,17-45) 
 
Jeruzsálem közelében van Betánia falu. 
Betániában lakott Lázár és a két 
testvére Mária és Márta. Lázár beteg 
lett és meghalt. Amikor Jézus 
megérkezett Betániába, akkor Lázár 
már a sírban volt 4 nap óta.  
Jézus azt mondta Mártának: 
"Meglátod, hogy Lázár feltámad. Én 
adok életet, én adom a feltámadást. 
Aki hisz énbennem, az a halál után is 
élni fog. Márta, elhiszed, amit 
mondtam neked?" 
Márta így felelt Jézusnak: "Jézus, én 
hiszem, hogy Te vagy a Megváltó. Te 
vagy az Isten Fia." 
Lázár testvérei sírtak Lázár halála 
miatt. Lázár barátai is sírtak. Jézus látta a síró 

embereket és Jézus is sírt. A zsidók megértették, 
hogy Jézus nagyon szerette Lázárt. 
Azután elindultak Lázár sírjához. 
Lázár sírja egy barlangban volt. A 
barlang bejáratot egy nagy kővel 
bezárták, amikor eltemették Lázárt. 
Jézus azt mondta: "Vegyétek el a nagy 
követ a barlang bejárattól." 
Jézus az égre nézett és imádkozott. 
Utána Jézus hangosan kiáltotta: 
"Lázár, gyere ki!" 
A halott Lázár azonnal kijött a sírból. 
Lázár feltámadt, újra élt. Sok zsidó 
látta ezt a nagy csodát és mind hittek 
Jézusban. 

 

 
 
 
 

 

 

 

Szent 3 nap a képekben 
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A MI ESEMÉNYÜNK 
 

Boldog születésnapot, Viola néni! 
 
Viola néni, a Hallássérült Pasztoráció és Fáy Károly Egyesület hűséges budapesti tagja február végén 80. 
életévet töltött be. A Fáy Károly Egyesület a csokoládétortával meglepte őt és felköszöntöttük a 
születésnapja alkalmából. 
Isten éltesse sokáig! 
 

(Lampert-Szebeli Erzsébet) 
 

 

A Születés Kiállításon jártunk... 
 
A babona szerint Sándor, József és Benedek 
meleget hoznak, végül Sándor napján esős, szeles 
idő volt, mégis szép kis létszámmal mentünk a 
Születés Kiállításra, ami a Csopa Playbárban 
található Óbudán. 
A kiállítás nagyon pici volt, de számlálhatatlan 
érdekes, hasznos tudást adott nekünk. Az 
emberek nemi szervei működéséről, a női és férfi 
ivarsejtek felépítéséről tájékoztatnak bennünket.  
A terhesség alatt hónapról-hónapra a 
magzatszobrok fejlődnek, a távoli országokban 
történő szüléseket is vetítik. (Szerintem Etiópiában van a legrosszabb helyzetben a szüléskörülmény, de az 

etiópoknak ez normális.)  
Érdekes, hogy az emlők más-más ízű anyatejet termelnek: a bal emlő 
keserű, híg "levest" ad, amíg a jobb emlő édesebb, sűrűbb "desszertet" ad. 
(Nálam is azt tapasztaltam, hogy két gyermekem a bal ciciből nem akar 
vagy nehezen szopizik, csak a jobb ciciből, eddig nem értettem, miért. 
Sokáig azt hittem, hogy a bal emlőmnél van valami baj, de most kiderült, 
hogy nincs semmi baja, csak nem finom a gyermekeimnek.) 
Még ki lehet próbálni a műpocak hordását, a babák tisztába rakását, a 
dobós játékot is élveztük. Az anyaméh formájú fotelbe is lehet bújni és 
hallgatni az anyaszív dobogását, de mi, a siketek nem tudtuk élvezni, csak 
fantáziálni lehetett.  
A kiállítás nagyon hasznos volt és nem bántuk meg, hogy megtekintettük. 
A kedvezményes jegyre még kedvezményt kaptunk, a ruhatárat ingyen 
vehettük igénybe, aranyos volt a pénztáros. Isten fizesse meg neki! 
 

(Lampert-Szebeli Erzsébet) 
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EGYHÁZI HÍREK 
- - - www.magyarkurir.hu - - - 
 

Átadták a „Zsuzsanna-vonal” háborús 
emlékhelyet Sitkénél 

 
Március 9-én átadták a Vas megyei Sitke község 
határában, a 834-es út mellett a második 
világháború végén nagy sietséggel a Rába folyó 
közelében épített védelmi vonal egy rekonstruált 
részét, a „Zsuzsanna-vonal” emlékhelyet. 
A Visegrádi Szent György Lovagrend volt a 
kezdeményezője azoknak a munkálatoknak, 
melyekbe a Grádics Egyesület és Sitke Község 
Önkormányzata is bekapcsolódott, s melyek 
eredményeként az egykori védelmi vonal egy 
részét bemutathatóvá tették. Az emlékhelyen 
kétnyelvű információs táblát is állítottak. 
Tóth Róbert történész-muzeológus az átadás 
alkalmával bemutatta a védmű történelmi 
hátterét, ismertette a második világháborús 
magyarországi védelmi rendszereket, valamint a 
munkaszolgálatosok sorsának alakulását. Ezt 
követően Totha Péter Joel vezető tábori rabbi 
mondott emlékbeszédet, és imádkozott az 
áldozatokért. 
Beszédében kitért a zsidóság második világháború 
alatti szenvedéseire, a munkaszolgálatosok 
helytállására: a „lapátos századok” kötelességből, 
kényszerből lelkiismeretes munkát igyekeztek 
végezni. A tábori rabbi megemlékezett az aljas 
módon meggyilkoltakról: „Akik nem tértek vissza, 
azok helyei örökre üresen maradtak a zsinagógák 
padjaiban, azok hiánya érezhető mind a mai napig 
a hitközségekben, a családokban.” 
Ezután Rácz István százados, katolikus tábori 
lelkész megáldotta az emlékhelyet, és imát 
mondott a hősökért, az elesettekért, a 
szenvedőkért. 

A megemlékezés Sitkén, a művelődési házban 
folytatódott, ahol Ágh Péter, a térség 
országgyűlési képviselője mondott beszédet. 
Ferge László őrnagy, a 11. Katonai Igazgatási és 
Érdekvédelmi Iroda irodavezetője nyitotta meg 
a „Zordon fergetegek rejtik el a napot...” című, 
háborús dokumentumokból és relikviákból álló 
időszaki kiállítást, és Morgós István, Sitke község 
polgármestere köszönő szavaival fejeződött be a 
délutáni program. 
 

 

Édesapákat áldottak meg 
Székesfehérváron 

 
Az egyetemes Egyház védőszentje, Szent József 
liturgikus ünnepnapjához kapcsolódva március 
20-án püspöki áldásban részesültek a családapák 
Székesfehérváron. 
Spányi Antal megyéspüspök a város papságával 
abba a templomba várta a családfőket, amely 

egykor 
védőszentjeként 

tisztelte Szent 
Józsefet, Szűz Mária 
jegyesét. 
A székesfehérvári 
főpásztor a 
szentmise elején 
Ferenc pápát 
idézte, aki maga is 
gyakran fordul 
Szent Józsefhez, és 
minden gondjában 
segítségét kéri: 
Szent Józsefnek 

nemcsak a családokra, hanem az egész az 
Egyházra is gondja van, tisztelete miatt bekerült a 
római misekönyv eucharisztikus imádságába is. 
Szent József kétezer éve áll az emberek előtt úgy, 
mint a családok oltalmazója, a jó halálért 
közbenjáró védőszent, aki az Egyházat, benne a 
papságot is védi és oltalmazza. 
Minden emberi élet, emberi sors titkokat hordoz. 
Sokszor nem látjuk, mi miért történik, de Isten 
tudja, mi a célja életünknek, számára minden élet 

http://www.magyarkurir.hu/img.php?id=76381&img=o_sir10.jpg
http://www.magyarkurir.hu/img.php?id=76568&img=o_apaaldas2.jpg
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nyitott könyv. Szent József élete is sokféle titkot 
hordozott. Ma is alig tudunk róla valamit, de ami 
világos előttünk, az éppen elég ahhoz, hogy 
minden apa példaként tekintsen rá – 
hangsúlyozta a főpásztor, majd arról beszélt, 
hogy a szent egész életét Istenre bízta, akkor is, 
amikor nem az történt vele, amit ő maga előre 
elképzelt. – Mindenben ráhagyatkozott, mindig 
Isten tervét kereste, amely az embernek 
kiteljesítő boldogságot jelent, egyedüli igaz 
valóságot. Félretette elgondolásait, terveit 
Máriával kapcsolatban is, elfogadta, hogy Isten 
másképp rendelkezett. Családja az Úr családja 
lett, és ez teljes odaadottságot kívánt tőle. Meg 
kellett járnia idegen országokat, és menekülnie 
kellett, de ő minden helyzetben óvta, védte ezt a 
családot, és gondoskodott róla. 
Spányi Antal beszéde végén arra buzdított, hogy 
Szent József liturgikus ünnepe segítsen megérteni 
mindannyiunknak, hogy Istennek az üdvösségre 
szóló terve van velünk, nem elégedhetünk meg 
pusztán emberi dolgainkkal. 
A Gonosz mindent elkövet, hogy letérítsen minket 
utunkról, és mint egykor Ádámot és Évát, 
becsapjon bennünket. Ezért ne tűrjünk meg 
semmiféle kiskaput, engedményeket. Ne adjunk 
teret a kísértéseknek, küzdjünk meg azért, hogy 
azzá váljunk, amilyennek Isten elgondolt 
bennünket. Küldetésünket megélve hordozzuk 
Isten áldását a világban, a nehézségek közepette 
is, az örömben és a boldogságban is. Így marad 
meg a családi kötelék, a házastársi hűség – tette 
hozzá a püspök. 
A szentmise végén külön áldásban részesültek az 
édesapák, akikért a főpásztor Szent József 
közbenjárását kérte, hogy az ő példája nyomán 
vezessék családjukat, segítsék társaikat és 
imádságra, és hitre neveljék gyermekeiket. 
 

 

Az internet védőszentje lehet a tizenöt 
évesen elhunyt Carlo Acutis 

 
Az olasz katolikus 
televízió csatorna, 
a Tv2000 március 
20-i műsorát 
Carlo Acutisnak 
szentelte, annak a 
2006-ban, tizenöt 

éves korában leukémiában elhunyt milánói 
fiúnak, akinek boldoggáavatási ügye már a 
szentszéki szakaszába lépett, és akit az internet 
leendő védőszentjeként emlegetnek. 
Mindenki, aki ismerte Carlót, azt mondta róla, 
olyan volt, mint bárki más, egy mai kamasz. 
Jómódú milánói család elsőszülött gyermeke, a 
jezsuiták által fenntartott humán gimnáziumba 
járt, mielőtt megbetegedett volna. Napjai 
tanulással, helyi programokkal, biciklizéssel és a 
számítógép iránti szenvedéllyel teltek: 
programozott, filmet vágott, weboldalakat hozott 
létre, képregényeket tervezett. Mindemellett 
mélyen hívő volt, mindennap szentáldozáshoz 
járult – „ez az országút a mennyországba” – 
mondta. 
A leukémia agresszív formája lett úrrá rajta, 
három nap alatt végzett vele. Tavaly 
novemberben zárult boldoggáavatási ügyének 
egyházmegyei szakasza, jelenleg a Szentszék 
vizsgálja a dokumentumokat. 
Dario Edoardo Viganò, a szentszéki 
Kommunikációs Titkárság prefektusa kifejezte 
reményét, hogy ő lehetne az úgynevezett 
„cybernauták” védőszentje, hiszen szinte 
mindennek van már patrónusa, csak az 
internetnek nincs. 
 

 

Boldoggá avatták Josef Mayr-Nussert,  
aki nem volt hajlandó felesküdni Hitlerre 

 
Március 18-án Bolzanóban Angelo Amato 
bíboros, a Szentek Ügyeinek Kongregációja 
prefektusa boldoggá avatta Josef Mayr-Nussert, 
aki 1945-ben egy Dachau felé tartó vagonban halt 
meg, miután megtagadta, hogy hűséget esküdjön 
Hitlernek. Házas volt, egy kisfiú édesapja, az Actio 
Catholica tagja. 
 
Mayr-Nusser az Actio Catholica elnöke volt Trento 
régióban és a Páli Szent Vince Társaság tagjaként 
a szegényeket szolgálta. Az Actio Catholica 
elnevezésű mozgalom, amelynek 1936-tól volt a 
tagja, bátor fiatalokból állt, akik visszautasították 
a nemzetiszocializmus eszméit. Képes volt nemet 
mondani, amikor mindenki igent mondott. 
A Vatikáni Rádió olasz nyelvű adásában a 
boldoggáavatási ügy egyik posztulátora, Josef 
Innerhofer elmondta, Joseph Mayr-Nusser 

http://www.magyarkurir.hu/img.php?id=76563&img=o_cutis.jpg
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legfőbb célja az volt, hogy Jézust szolgálja, 
különösen a szegényeken keresztül. Beszédeiben 
bátran hangsúlyozta, hogy egyetlen vezér, 
„Führer” létezik csupán, Jézus Krisztus, egyedül őt 
kell követnünk. Nem nagy dolgokat akart véghez 
vinni, azt tartotta fontosnak, hogy egyszerűen, 
keresztény módon szolgáljunk ott, ahol vagyunk, 
a munkahelyen, a szabadidőnkben, a családban.  
Amikor a nácik azt kérték a besorozott 
katonáktól, hogy esküdjenek hűséget, ő nem volt 
hajlandó erre. A kapitány nem értette: „De te 
nem vagy száz százalékban náci?” „Nem, nem 
osztom ennek a pártnak a vezérelveit” – 
válaszolta. Egyik társa erre így felelt: „Én is aktív 
keresztény vagyok, de nem hiszem, hogy az Úr 
arra kényszerítene, hogy visszautasítsam az esküt. 
Mi lesz veled aztán? Megölnek, a feleségednek 
nem lesz többé férje, a fiad elveszíti az apját, a 
háborút pedig nem állítod meg úgysem.” Erre ő 
így válaszolt: „Ha senkinek nincs bátorsága felállni 
és elmondani, hogy ez nem helyes, akkor nem 
változik semmi.” Elítélték, majd Dachauba 
szállították. Az utat azonban nem élte túl, 
Erlangenben holtan találták a vagonban: egy 
rózsafüzér, egy misekönyv és egy Újszövetség volt 
nála. 
A posztulátor elmondta, Mayr-Nusser olvasott 
ember volt, tudta, mi történik a világban, és 
elmélyült a hitében. Ez az egyik dolog, amit 
megtanulhatunk tőle: tájékozódjunk, hogy mi 
történik a világban, és ismerjük a hitünket is, hogy 
képesek legyünk döntéseket hozni. A másik, hogy 
legyen bátorságunk az árral szemben menni, nem 
a divatot, hanem keresztény lelkiismeretünket 
követni, hogy tudjunk más utat választani, mint a 
többség. 
 

 
Josef Mayr-Nusser 1942-ben nősült meg, és 
született egy kisfia, Albert. A feleségével való 
levelezéséből kiviláglik, hogy a tanúságtételben 

kölcsönösen megértették, támogatták egymást. 
Egyszer így írt neki: „Imádkozz értem, Hildegard, 
hogy a próbatétel pillanatában félelem és 
habozás nélkül cselekedjek, ahogyan Isten és a 
lelkiismeretem diktálja.” Így tett: 1945. február 
24-én halt meg, harminchárom évesen, a 
lelkiismeret vértanújaként. 
Ivo Muser, a bolzano-bressanonei egyházmegye 
püspöke nagyböjti körlevelében Mayr-Nusser 
életpéldáját állította hívei elé, akit nagy 
ajándéknak tart az Egyház számára, mert a náci 
vezér kultuszával szemben több bátor fiatallal 
együtt képes volt a mélyen megélt katolikus hit 
alternatíváját választani, meg tudta adni az 
életében Istennek az őt megillető helyet. 
 

 

A szentszéki ENSZ-megfigyelő felemelte 
hangját a fegyver- és emberkereskedelem 

ellen 
 
Óriási kihívás előtt állunk, amely megfelelő 
választ sürget – fogalmazott felszólalásában 
Bernardito Auza érsek március 15-én az ENSZ 
Biztonsági Tanácsának New York-i ülésén. 
 
A főpásztor kérte, hogy az államok ne járuljanak 
hozzá az illegális fegyverkereskedelemhez, hanem 
erőteljesen szálljanak vele szembe, mert növeli a 
konfliktusokat és ebből következően az illegális 
emberkereskedelmet. 
A szentszéki ENSZ-megfigyelő felhívta a figyelmet 
arra, mennyire könnyen kerülnek a tömegpusztító 
fegyverek a terroristák kezébe, és élesen elítélte a 
jelenséget, mely elősegíti és meghosszabbítja az 
erőszakos konfliktusokat, amelyet az 
emberkereskedők kihasználnak. 
A megállapodások és törvények intenzívebb 
alkalmazására van szükség a 
fegyverkereskedelem megállításához. Az ENSZ 
Biztonsági Tanácsának meghatározóbb szerepet 
kellene játszania az emberkereskedelem elleni 
küzdelemben. Ezt úgy érheti el, ha megelőzi és 
lezárja a fegyveres konfliktusokat, valamint 
elősegíti a békét és a fejlődést – hangsúlyozta 
Auza érsek. 
Felemelte szavát a keresztények, a jazidik és más 
etnikai és vallási kisebbségek védelmében is, akik 
az egykori Mezopotámia területén élnek 
rabszolgasorba kényszerítve, adják-veszik, 

http://www.magyarkurir.hu/img.php?id=76470&img=o_auza.jpg
http://www.magyarkurir.hu/img.php?id=76470&img=o_auza.jpg
http://www.magyarkurir.hu/img.php?id=76537&img=o_mayr1.jpg
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megölik, és mindenfajta megaláztatásnak teszik ki 
őket. 
Aggasztó, hogy látszólag nincs komoly szándék 
arra, hogy az igazságszolgáltatás kezébe 
kerüljenek a népirtás elkövetői, az emberi és a 
nemzetközi jogok megsértői. Vajon hány 
szörnyűséget kell még eltűrnünk, amíg az 
áldozatoknak végre segítséget, védelmet és 
igazságot szolgáltatnak? – tette fel a kérdést 
Bernardito Auza. 
A szentszéki megfigyelő emlékeztetett rá, hogy 
Ferenc pápa prioritásként kezeli az 

emberkereskedelem felszámolását. Nyilvánvaló 
az összefüggés e szörnyűség és a mélyszegénység, 
az elmaradottság, a társadalmi kirekesztés, az 
oktatáshoz és a munkához való hozzájutás hiánya 
között. Az emberkereskedők, a terroristák, a 
fegyveres csoportok és a nemzetközi 
bűnszervezetek termékeny talajra lelnek a 
legkiszolgáltatottabb emberekben, akik anyagi 
nélkülözés, háború vagy természeti katasztrófák 
elől menekülnek. 

 
 

 

HÚSVÉTI GONDOLAT 
 

Húsvét… Hit vagy hagyomány? 
 
Sok évvel ezelőtt számomra a húsvét a családi 
együttlétről, a sonka - tojás - torma 
kombinációról és a 
hétfői bemegyünk 
Pestre locsolkodni 
(többórás) 
kirándulásról szólt. 
Kevesebb évvel 
ezelőtt a kölni már 
nem fogyott annyira 
jól, hét évig ugyanazt 
a kis üveget 
kerítettem elő 
ilyenkor... aztán mára 
már nincs 
locsolkodás, a sonkát 
is felváltotta a füstölt 
tarja, ugyanakkor viszont megértettem a húsvét 
igazi értelmét, üzenetét, és minden évben újult 
lelki tartalommal bír. 
Ha valaki azt mondta volna korábban, hogy a 
húsvét nem a pénzért / csokiért locsolkodásról 
szól, lehet kinevettem volna. Ha valaki ma ennek 
ellenkezőjét állítja - azaz hogy a húsvét lényege 
pontosan a locsolkodás -, akkor nem szeretnék az 
illetővel egyetérteni. 
Mi is a húsvét üzenete, mit is ünneplünk? 
Ünnep ez a világnak: pihenőnap, amikor nem kell 
iskolába menni, és nem kell dolgozni; családi 
találkozások, locsolkodás, sörözés, csokinyuszi, 
csokitojás, esetleg élő nyúl és még ki tudja, 

mennyi minden kapcsolódik ezekhez a 
napokhoz. És ünnep az egyháznak: Jézus Krisztus, 

Isten Fiának ártatlan és 
látszólag értelmetlen 
halála a mi bűneinkért, 
és harmadnapon való 
feltámadása. 
Húsvét: hit vagy 
hagyomány tehát? 
Egyházi ünnep, vagy 
hagyományőrzés? 
 
Nekem a húsvét: 
ünnep. Emlékezés és 
hálaadás, hogy Jézus 
meghalt értem, 
helyettem a kereszten 

az én bűneimért. Nem vagyok ártatlan, hanem 
kimondhatatlanul bűnös, de nem kell meghalnom 
a bűneim miatt - Jézus átvállalta a büntetésemet, 
ingyen, szeretetből. Így élhetek a 
mindennapokban, nem kell rettegésben, 
félelemben élnem, nem kell félnem babonáktól, 
csillagállásoktól és hasonlóktól sem. 
Harmadnapon pedig Jézus feltámadt a halottak 
közül, és a mennybe ment, hogy helyet készítsen 
mindazoknak, akik Őt követik életükben itt a 
földön. Ami ránk, emberekre nézve azt jelenti, 
hogy ha elfogadjuk Jézus kereszthalálát a bűneink 
miatt, elfogadjuk Őt Megváltónknak, életünk 
Urának, akkor nem kell félnünk attól sem, hova 
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kerülünk halálunk után - hiszen elnyerjük az örök 
életet a mennyben! 
Én néhány éve már az egyházzal, hittel 
ünnepelek. Nem a locsolkodás, a tojások, 
csokoládék számítanak - hiszen mit ér mindez... a 
lelkemet, az életemet nem mentik meg. Ahhoz 
pedig rövid az élet, hogy csak a testemmel 
foglalkozzak... mi lenne így a lelkemmel? A lelkem 
szempontjából 
lényegtelen a 
locsolkodás, nem 
válthatom meg magam 
se pénzért, se tojásért. 
Viszont nem lényegtelen, 
hogyan állok Jézussal. Ez mindannyiunk 
szempontjából nagyon lényeges kérdés, még 
akkor is, ha nem akarunk foglalkozni magunkkal, a 
lelkünkkel, és Jézussal. Egyszer mindenki meghal - 
és talán nem lényegtelen, hogy utána mi lesz... 
Jézus azért jött közénk a földre, hogy felkínálja 
magát, a saját életét a miénkért; hogy átvállalja a 
büntetést a bűneinkért, és helyettünk haljon meg. 
Ráadásul mindezt ingyen: nekünk semmibe nem 
került. Ennyire szeret Ő minket, embereket - mi 
pedig se vele, se a lelkünkkel nem akarunk 
foglalkozni... 
Miért ne változhatna idén valami? Miért ne 
állhatnánk meg végre egy kicsit, és 
gondolkodnánk el a dolgainkon? Miért ne 
foglalkozhatnánk egy kicsit a lelkünkkel, és 
gondolkodnánk a terveinkről, céljainkról, az 
életünkön? Hogy jó úton haladunk - e? Hogy 

valóban a locsolkodás a lényeg? Hogy mi lesz 
velünk halálunk után? 
Jézus meghalt - és feltámadt. S nem fölöslegesen: 
bármikor dönthetsz mellette. Bármikor 
átgondolhatod az életedet, és fordulhatsz 
Jézushoz. Bármikor elfogadhatod Őt 
Megváltódnak, és adhatod át Neki az életedet. 
Bármikor - ebben az életben. Azt azonban nem 

tudhatjuk, nem 
tudhatod, mennyi időd: 
éved, hónapod, heted, 
napod van hátra az 
életből... ebben az 
életben kell döntened, 

amíg nem késő. A percek, napok, hónapok, évek 
gyorsan telnek, rohansz a dolgaid után nap mint 
nap, éled a kis életedet. De mi lesz a 
lelkeddel? Mikor fogsz végre megállni egy 
kicsit? Amikor már késő lesz, már nem dönthetsz. 
Ha elveted magadtól Jézust, az örök életet veted 
el magadtól. Ha úgy gondolod, nincs rá 
szükséged, (szerintem) rosszul gondolod, és 
rosszul döntesz. Nem tudhatod, lesz - e még 
holnap, hogy máshogy dönts... csokitojás, 
csokinyuszi, némi pénz vagy sör - min 
változtatnak az életedben? Semmin. Viszont ha 
keresed Jézust, kinyitod a Bibliát, egy új élet vár 
Rád... ingyen van. Miért ne próbálnád ki? 
Fontosabb - e a hagyomány annál, hogyan élsz, és 
mi vár Rád? 
A Te életed és a Te döntésed, amiről beszélünk. 
Az idő viszont egyre csak fogy... 

 
(http://annapeti.blog.hu/2012/04/08/husveti_gondolatok_3) 

 

 

TAVASZI VIRÁGOK 
 

Nárcisz 
Trópusi vagy szubtrópusi területeken őshonos, 
hagymás növény. Nevét Narcisszosz mitológiai alakról 
kapta. Napsütésben és félárnyékos helyeken egyaránt jól 
fejlődik. Leginkább 15-17°C-os hőmérséklet mellett érzi jól 
magát.  
 

Krókusz 
A krókusz hagymás, évelő növény. Levelei már jóval a 
virágzás előtt kifejlődnek. A mindössze 8-10 centi 
magas növény virágainak színe nagyon élénk, lehet 
egyszínű, de erezett is. A kertekben tavasszal a fehér, az 
élénksárga, valamint a lila krókusz jelenik meg. 
 

Jácint 
A kedvelt hagymás növény, a jácint a görög mondavilág 
szerint az Apolló isten által legyőzött Hüakinthosz spártai 
király földre hullott véréből nőtt ki. A jácint a mediterrán 
területeken őshonos, de Hollandiában olyan kedvelt volt a 
18. században, hogy több mint kétezer fajtáját 
termesztették. 
 

Tulipán 
A tulipán a 17. század közepe táján terjedt el hazánkban. 
Eredetileg Perzsiából származik, neve turbánt jelent. A 
legkedveltebb és a legelterjedtebb tavaszi virág mindenütt 
megterem, de leginkább a napos helyeken, homokos vagy 
laza talajon érzi jól magát. 

„Az idő viszont egyre 
csak fogy...” 


